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Nakon sto se stisala organizacijska groznica oko Kongresa, napokon sam uspio barem djelimicno zaokruziti 
gostovanje dr. Pave Barisica, tajnika organizacijskog odbora Kongresa, na connect portalu.  
  
Prekjucer sam dr. Barisicu poslao (moj...) izbor pitanja, oslanjajuci se koliko sam mogao na pitanja koja su bila 
postavljena na portalu. Zapravo je cijela stvar ispala vise kao interview, i vjerojatno cete me opet (i djelimicno s 
pravom...) iskritizirat sto nisam izravno prenio vasa pitanja. A sta mogu rec - kriv sam! Ali svakako bih vas 
zamolio da prije nego okrenete cijev prema meni i sami dovedete gosta na portal i probate stvar napravit bolje.  
  
E, da, i da ne zaboravim najvaznije: komentari i kritike su svakako dobrodosle - a i pohvale, ako ih se nadje...   
  
srdacno  
duje  
----------------------------------------------  
  
  
1. Kako ste zadovoljni Kongresom i što cijenite kao njegov najveći uspjeh?  
  
'Svakodnevno dobivam iznimno pozitivne odjeke na Kongres, od organizacije do programskog ostvarenja. U 
Vjesniku je navedeno kako je riječ o “povijesnom svehrvatskom znanstvenom kongresu”. Mislim da je najveći 
uspjeh što su se okupili istaknuti znanstvenici u domovini i inozemstvu zajedno sa znanstvenim novacima. 
Također su se odazvali vodeći predstavnici gospodarskoga, političkog i vjerskog života u Republici Hrvatskoj. Uz 
novinare i druge ugledne goste broj sudionika na Kongresu premašio je tisuću. Višednevno druženje, poticajna 
predavanja, rasprave i dogovori o konkretnim oblicima zajedničke znanstvene suradnje urodili su deklaracijom, 
zaključcima i vrijednim prinosima strategiji razvoja znanosti i gospodarstva u Republici Hrvatskoj.'  
  
2. Koji su bili najveći organizacijski problemi?  
  
'Kongres je bio organizacijski zahtjevan s obzirom na veliki broj inozemnih sudionika iz 17 zemalja. Ali su 
zacijelo najveće organizacijske poteškoće izazivali nedostatni smještajni kapaciteti i kongresni prostor u 
Vukovaru. Zahvaljujem ravnateljici Muzeja grada Vukovara gospođi Ruži Marić koja nam je pomogla da rad svih 
sekcija izvedemo u prostorijama Muzeja. Sudionike smo razmjestili diljem Slavonije, od Osijeka do Vinkovaca i 
Kunjevaca. To je za mnoge sudionike bila prigoda za bolje upoznati Lijepu Našu.'  
  
3. Na connect portalu i u medijima se moglo naći dosta komentara da je skup bio prvenstveno političke a ne 
znanstvene prirode. Kako biste to komentirali?  
  
'Ministar Primorac već je prije Kongresa naglasio, a to je potvrdio na svečanom otvaranju i predsjednik Vlade 
Sanader, da nije riječ o političkom nego o znanstvenom događaju. O tome svjedoči način na koji je radio 
Organizacijski odbor i voditelji sekcija iz svih područja znanosti, raznih sveučilišta i orijentacija. Oni su 
autonomno predlagali članove sekcija iz redova uglednih znanstvenika u domovini i inozemstvu. Također i teme 
izlaganja i rasprava bile su primarno posvećene konkretnim oblicima znanstvene suradnje i uključivanja znanosti 
u strategiju razvoja Republike Hrvatske. Mislim da je ovim Kongresom znanost dobila značajan razvojni poticaj i 
pozornost cjelokupne javnosti.'  
  
4. Tijekom cijelog Kongresa vrlo je upadljiv bio izostanak mlađih hrvatskih znanstvenika, osobito znanstvenih 
novaka. No neki od zaključaka konferencije odnosile su upravo na njih. Ima li ministarstvo u planu kako ispraviti 
ovu 'nepravdu' i pitati same novake kako oni vide svoju budućnost?  
  
'Kada je Ministarstvo kao organizator uputilo zamolbu voditeljima da predlože ugledne i istaknute znanstvenike, 
u takvim prijedlozima razumljivo je da se nisu mogli prepoznati znanstveni novaci. Ali se ne bih složio s ocjenom 
da su posve izostali mlađi hrvatski znanstvenici, bilo ih je među pozvanima i prijavljenima. Pokušali smo 
organizacijski nadomjestiti taj propust pozivom znanstvenim novacima da izlože svoje postere s međunarodnih 
znanstvenih skupova u posljednje tri godine. U taj dio programa uključeno je 380 znanstvenih novaka koji su bili 
nazočni na Kongresu Tiskana je knjiga sažetaka njihovih postera. Za sljedeći Kongres tražimo načina uključiti ih 
još snažnije u cjelovit program.'  
 
 
 
 
 
 
  



Odjeci kongresa 

5. I za kraj: koji su slijedeći planovi ministarstva u pogledu općeg pitanja unaprijeđivanja stanja znanosti u 
Lijepoj Našoj?  
  
'Kongres je kroz deklaraciju, zaključke, izlaganja i rasprave detektirao ključne probleme i stanje znanosti u 
Republici Hrvatskoj. Na toj osnovi željeli bismo ponajprije izgraditi čvrstu mrežu znanstvenika u domovini i 
inozemstvu pod geslom – znanjem izgraditi Hrvatsku. Radit ćemo na objedinjavanju energija potrebnih za 
stvaranje portala znanstvenika u domovini i inozemstvu. Kreće se s pripremom zajedničkih projekata. 
Utvrđujemo potencijalne skupine znanstvenika koji bi bili spremni preuzeti recenziranje projekata. Izrađujemo 
strategiju stipendiranja i slanja mlađih znanstvenika na usavršavanje u inozemstvo. Kongres je bio susret nakon 
kojega sada započinje rad na njegovim zaključcima do sljedećeg skupa nadam se za dvije godine.'   


